

香港紅十字會雅麗珊郡主學校  
Hong Kong Red Cross Princess Alexandra School  
支援非華語學生學習中文及建構共融校園措施

Supporting measures for Non-Chinese Speaking (NCS) students' learning of Chinese and the creation of an inclusive learning environment in schools

	支援措施	Supporting measures
1	聘請一名教師分擔中文科教師的教擔，為各班中文科老師創造空間，以個別及小組抽離形式照顧非華語學生的語文學習。	For the purpose of providing individual and group learning opportunities of Chinese to NCS students, our school has recruited an extra Chinese teacher to share the teaching load of other Chinese teachers.
2	安排教師參與教育局舉辦支援非華語學生的研討會、工作坊等，以提升教師支援非華語學生的專業能力及在照顧非華語學生時的文化和宗教敏感度。	Arrange related teachers to participate in seminars, workshops, etc. which are organized by the Education Bureau to support NCS students. This is to enhance teachers' professional ability to support NCS students and the cultural and religious sensitivity in caring for the above students.
3	為非華語學生增加中文課節，以密集中文學習模式提升學生學習中文的能力。	Increase the number of Chinese lessons for NCS students, and use intensive Chinese learning mode to enhance students' ability to learn Chinese.
4	利用多元化策略評估非華語學生學習中文的成效，包括校內評估的結果、《評估工具》的結果及中文活動中的表現。	Use diversified strategies to evaluate the effectiveness of NCS students in learning Chinese. Those strategies includes school assessments, use of EDB assessment tools and the performance of NCS students in Chinese activities.
5	在校內舉辦多元文化活動，在校內營造多元文化的環境。	Organize multicultural activities in the school to create a multicultural environment in school.

6	安排非華語學生在課堂／學校以外參加聯校體育活動，提供更多接觸華語同儕的機會。	Arrange NCS students to participate in joint-school sports activities, to provide more opportunities for contact with Chinese speaking peers.
7	透過舉辦家長日讓非華語學生家長了解其子女的學習進度及學校提供的支援。	Organize annual Parents' day to provide opportunity to the parents of NCS students to know about their children's learning progress and the supporting measures provided by the school.
8	為非華語學生家長提供部分主要學校通告的英文版本，並由班主任協助非華語學生家長了解學校通告的內容，以加強與非華語學生家長的溝通。	For the purpose of strengthening the communication with the parents of NCS students, for some major school announcements, our school has provided the English version to the parents of NCS students. The class teacher will assist the parents in understanding the contents of the school announcements.
9	學校網頁部份資料提供英文版本，讓非華語學生家長更能了解學校特式及所提供的服務。	English version for parts of the information are provided on the school website, so that parents of NCS students can understand more about the school's features and services providing to the students.